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PROTOKÓŁ Nr XXXII/09  
z obrad XXXII sesji Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 

z dnia 30 grudnia 2009 roku 
 

XXXII sesja Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim zwołana przez 
Przewodniczącego Rady Powiatu Adama Mirona Łęczyckiego odbyła się  
30 grudnia 2009 roku w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego przy  
ul. 11 Listopada 4 w Bielsku Podlaskim. Obrady XXXII sesji rozpoczęły się  
o godzinie 1000, zakończyły o godzinie 1055.  

Sesję protokołowała Joanna Popławska.  
Przewodniczący Rady Powiatu Adam Miron Łęczycki otwierając obrady 

XXXII sesji stwierdził, iż zgodnie z listą obecności na 19 radnych w obradach 
uczestniczy 16 radnych, zatem są one prawomocne (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu).  

Nieobecni Bazyli Leszczyński oraz Roch Andrzej Charyton (zwolnienia 
lekarskie stanowią odpowiednio załączniki nr 2 i 3 do protokołu).  

Ponadto w chwili rozpoczęcia obrad na sesji nie uczestniczył radny: 
Kazimierz Krzemień. 

W obradach udział wzięli także:  
1. Sekretarz Powiatu – Ryszard Anusiewicz,  
2. Radca Prawny – Ewa Czerwińska,  
3. Główna księgowa Starostwa Powiatowego – Nina Tymińska,  
4. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie – Urszula Kitlas-

Bańkowska, 
(lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 

Przewodniczący Rady powitał wszystkich obecnych po czym zwrócił się  
z prośbą o zgłaszanie uwag i wniosków do proponowanego porządku obrad 
(porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu), który radni otrzymali 
wraz z zaproszeniem (potwierdzenie odbioru materiałów sesyjnych przez 
radnych stanowią załączniki nr 6 i 7 do protokołu).  

W związku z brakiem wniosków dotyczących zmiany porządku obrad 
Przewodniczący poinformował, iż dzisiejsza sesja będzie przebiegała zgodnie  
z następującym porządkiem dziennym:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Powiatu.  
4. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 
5. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim w sprawie określenia 

zadań, na które Powiat Bielski przeznacza środki PFRON w 2009 roku.  
6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia ramowego planu pracy 

Rady Powiatu na 2010 rok. 
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7. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planów pracy komisji 
stałych Rady Powiatu na 2010 rok:  
a) Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 
b) Komisji Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego, 
c) Komisji Ochrony Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, 
d) Komisji Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

8. Przyjęcie Sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wyników kontroli 
przeprowadzonej w Zespole Szkół Nr 4 im. Ziemi Podlaskiej w Bielsku 
Podlaskim.  

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w planie dochodów  
i wydatków budżetu Powiatu Bielskiego na 2009 rok. 

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Bielskiego na rok 2010.  
a) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej,  
b) zapoznanie się z opinią Komisji budżetowej Rady,  
c) dyskusja.  

11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 3 

Przewodniczący poinformował, iż zgodnie z wymogami statutowymi 
protokół Nr XXXI/09 z obrad XXXI sesji Rady Powiatu z dnia 30 listopada 
2009 roku był wyłożony do wglądu wraz z załącznikami w wydziale 
Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego (pok. nr 309) oraz był 
dostępny tuż przed rozpoczęciem sesji. Żadne uwagi do w/w protokołu nie 
wpłynęły. Zapytał następnie, czy radni w tej chwili chcą zgłosić pytania  
i wnioski do protokołu.  

W związku z brakiem uwag do protokołu, Przewodniczący zamknął 
dyskusję i zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 13 „za”,  
0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się (w obecności 16 radnych) przyjęła 
protokół Nr XXXI/09 z obrad XXXI sesji Rady Powiatu z dnia 30 listopada 
2009 roku.  

O godzinie 1007 na obrady przybył radny Kazimierz Krzemień. Od tej 
chwili w obradach uczestniczyło 17 radnych.  
 
Ad. 4 

Przystępując do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji 
Przewodniczący zwrócił się z prośbą o zabranie głosu przez Starostę.  

Głos zabrał Starosta Bielski Sławomir Jerzy Snarski, który poinformował, 
iż w dniu wczorajszym Zarząd Powiatu uczestniczył w ostatnim pożegnaniu  
46-letniej Raisy Iwaniuk, pełniącej funkcję naczelnika Wydziału Rozwoju 
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Lokalnego, Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi i Ochrony Zdrowia 
Starostwa Powiatowego. Zwrócił się następnie o powstanie i uczczenie minutą 
ciszy pamięci zmarłej pracownicy, przyjaciela, bardzo merytorycznej osoby.  

Uczestnicy obrad XXXII sesji uczcili pamięć zmarłej Raisy Iwaniuk 
chwilą ciszy.  

Następnie Starosta poinformował, iż radni otrzymali Sprawozdanie  
z pracy Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu). Następnie przedstawił kluczowe zagadnienia 
będące przedmiotem obrad Zarządu Powiatu. Poinformował, iż w okresie od  
1 grudnia do 30 grudnia 2009 roku Zarząd obradował na 4 posiedzeniach.  
W okresie sprawozdawczym podjęto 13 uchwał, między innymi:  
− w sprawie zatwierdzenia sprawozdań końcowych z realizacji zadań 

publicznych wykonywanych przez organizacje pozarządowe,  
− w sprawie zaopiniowania projektów: Program Ochrony Środowiska oraz 

Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Orla,  
− w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu Powiatu 

Bielskiego na 2009 rok.  
Ponadto Zarząd Powiatu: dokonał zmian w planach finansowych 
poszczególnych jednostek organizacyjnych powiatu, zajmował się sprawą 
kontraktowania usług medycznych szpitala bielskiego na rok 2010, podjął 
decyzję o przygotowaniu wniosków do Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Podlaskiego na inwestycje w zakresie oświaty, tj.: modernizację 
I Liceum Ogólnokształcącego i kontynuację inwestycji w Zespole Szkół Nr 1, 
przyjął materiały będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji, w szczególności 
projekt budżetu powiatu na rok 2010, a także zapoznał się z opiniami: 
Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz komisji Rady Powiatu dot. projektu 
budżetu na rok 2010.  

Wobec braku uwag do analizowanego materiału Przewodniczący zamknął 
dyskusję w tym punkcie stwierdzając, iż Rada Powiatu zapoznała się ze 
Sprawozdaniem z pracy Zarządu Powiatu w okresie od 1 grudnia do 30 grudnia 
2009 roku.  
 
Ad. 5 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim w sprawie określenia 
zadań, na które Powiat Bielski przeznacza środki PFRON w 2009 roku (projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu), Przewodniczący zwrócił się do 
radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 16 „za”,  
0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się podjęła uchwałę Nr XXXII/211/09  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu).  
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Ad. 6 
Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia ramowego planu pracy 
Rady Powiatu na 2010 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu), Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać 
głos w tej sprawie.  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 14 „za”,  
0 przeciwnych i 3 wstrzymujących się podjęła uchwałę Nr XXXII/212/09  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  
 
Ad. 7a 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu w Bielsku 
Podlaskim na 2010 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu), 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się podjęła uchwałę Nr XXXII/213/09  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu).  
 
Ad. 7b 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
na 2010 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu), 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się podjęła uchwałę Nr XXXII/214/09  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  
 
Ad. 7c 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Ochrony Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny Rady Powiatu w Bielsku 
Podlaskim na 2010 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu), 
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Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się podjęła uchwałę Nr XXXII/215/09  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu).  
 
Ad. 7d 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
na 2010 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu), 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 17 „za”,  
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się podjęła uchwałę Nr XXXII/216/09  
w przedmiotowej sprawie (uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu).  
 
Ad. 8 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Przyjęcie Sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wyników kontroli 
przeprowadzonej w Zespole Szkół Nr 4 im. Ziemi Podlaskiej w Bielsku 
Podlaskim (Sprawozdanie stanowi załącznik nr 21 do protokołu), 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos w tej 
sprawie  

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 
punkcie oraz poddał pod głosowanie analizowane Sprawozdanie.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 16 „za”,  
0 przeciwnych i 1 wstrzymującym się w/w Sprawozdanie przyjęła.  
 
Ad. 9 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji – 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w planie dochodów  
i wydatków budżetu Powiatu Bielskiego na 2009 rok (projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu), Przewodniczący poinformował, iż radni wraz  
z materiałami sesyjnymi otrzymali także autopoprawkę Zarządu Powiatu do 
rozpatrywanego materiału (autopoprawka stanowi załącznik nr 23 do 
protokołu). Zwrócił się następnie do radnych z pytaniem, czy chcą zabrać głos  
w tej sprawie  
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Żadnych uwag nie wniesiono, w związku z tym Przewodniczący zamknął 
dyskusję w tym punkcie oraz poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt 
uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 15 „za”,  
0 przeciwnych i 2 wstrzymujących się podjęła uchwałę Nr XXXII/217/09  
w przedmiotowej sprawie wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu (uchwała 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu).  
 
Ad. 10 a, b, c 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji 
Przewodniczący poinformował, iż radni w dniu 20.11.2009 r. otrzymali projekt 
budżetu Powiatu Bielskiego na rok 2010 wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego i prognozą kwoty długu (materiał stanowi załącznik nr 25 do 
protokołu). Ponadto radni wraz z materiałami sesyjnymi: (w dniu 16.12.2009 r.) 
otrzymali projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Bielskiego na rok 2010 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do 
protokołu) oraz w dniu dzisiejszym propozycję Zarządu Powiatu dotyczącą 
zmian do w/w projektu uchwały (materiał stanowi załącznik nr 27 do 
protokołu).  

Przystępując do realizacji procedury uchwalania budżetu Przewodniczący 
zwrócił się z prośbą o przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez 
Zarząd Powiatu.  

Zgodnie z § 10 ust. 1 pkt 1 uchwały Nr XXII/131/04 Rady Powiatu  
w Bielsku Podlaskim z dnia 31 sierpnia 2004 roku w sprawie trybu pracy nad 
projektem uchwały budżetowej Starosta Bielski Sławomir Jerzy Snarski 
przedstawił projekt uchwały w sprawie budżetu Powiatu Bielskiego na rok 
2010. Poinformował, iż na budżet należy patrzeć całościowo, a nie pod kątem 
wybranych zadań w danych obszarach. Stanowi on zabezpieczenie finansowe 
dla wykonywania wszystkich podstawowych zadań powiatu na dobrym 
poziomie. Po wnikliwiej analizie zdecydowano o kontynuacji niektórych zadań 
w zakresie drogownictwa, oświaty, pomocy społecznej, usług rynku pracy, 
komunikacji, geodezji. W przedstawionym radnym projekcie budżetu zapisano 
możliwe do zrealizowania zadania.  
Planowany na 2010 rok budżet zakłada osiągnięcie dochodów budżetowych  
w wysokości ok. 48 mln zł. Dochody te są niższe o ok. 1 mln 800 tys. zł  
w porównaniu do zaplanowanych w pierwotnej uchwale budżetowej dochodów 
na 2009 rok. Na spadek dochodów wpływ będzie miało otrzymanie niższej  
o 2.140.000 zł niż w 2009 roku dotacji Wojewody Podlaskiego na zadania 
rządowe. Realnie dochody będą jednak o około 400 tys. zł wyższe.  
Wydatki budżetowe na 2010 rok zostały zaplanowane w łącznej kwocie około 
51 mln zł. W opinii Starosty w 2010 roku planuje się deficyt w maksymalnej 
wysokości tj.: 3 mln 200 tys. zł, przyjęcie wyższego deficytu skutkuje bowiem 
obsługą wyższego długu. W roku 2009 konieczne było zaciągniecie 3 mln zł 
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kredytu celem zbilansowania deficytu budżetowego, niezbędne jest także 
spłacanie kosztów pożyczek i kredytów oraz spłacanie rat. Bilansowanie 
budżetu na rok 2010 wynosi ok. 5 mln zł. Starosta wyraził nadzieję, iż tak jak  
w poprzednich latach, poprzez różnego rodzaju działania m.in.: poszukiwanie 
zewnętrznych źródeł finansowania, łączny deficyt na poziomie ok. 3 mln zł nie 
zostanie przekroczony.  
Starosta poinformował, iż zaplanowane na 2010 rok wydatki majątkowe 
stanowią ponad 20% planowanych wydatków ogółem budżetu. Patrząc na 
konstrukcję budżetu trzeba pamiętać, że dochody własne są z góry określone, 
nie mamy możliwości kreowania budżetu przez system podatkowy, a gros 
dochodów powiązana jest ściśle z subwencją oświatową, która przeznaczana jest 
na oświatę. Jak wielokrotnie powtarzano oświata potrzebuje wzmocnienia nie 
tylko poprzez wydatki bieżące ale także na realizację inwestycji, co znalazło 
także odzwierciedlenie w budżecie. W 2010 roku przewiduje się bowiem 
znaczący udział środków zewnętrznych na kontynuację zadania  
pn. „Kompleksowa termomodernizacja budynków użyteczności publicznej  
w Powiecie Bielskim” finansowane m.in. z: dotacji z Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie ok. 1 mln. 400 tys. zł, 
umarzalnej w 20% pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej. Podjęta zostanie także próba realizacji inwestycji  
w Zespole Szkół Nr 1 oraz bardzo ważnej inwestycji w I Liceum 
Ogólnokształcącym.  
W dalszym ciągu utrzymana jest duża dynamika inwestycji majątkowych. Ponad 
6 mln zł planuje się przeznaczyć na drogi powiatowe, co stanowi około 13% 
wydatków budżetowych. W ramach porozumień na realizację dróg 
powiatowych pozyskane będą środki w wysokości ok. 4 mln zł, wkład własny 
powiatu stanowi 2 mln. 200 tys zł.  
Starosta poinformował, iż w jego opinii to dobry, możliwy do realizacji oraz 
zabezpieczający wykonywanie zadań powiatu budżet, w związku z czym zgłosił 
wniosek o jego przyjęcie.  

Przewodniczący poinformował, iż radni wraz z materiałami sesyjnymi 
otrzymali uchwałę Nr II-0033-46/09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 3.12.2009 r. pozytywnie opiniującą 
projekt budżetu Powiatu Bielskiego na 2010 rok wraz z informacją  
o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami oraz dołączoną prognozę kwoty 
długu (opinia stanowi załącznik nr 28 do protokołu).  

Zgodnie z § 5 ust. 2 uchwały Nr XXII/131/04 Rady Powiatu w Bielsku 
Podlaskim z dnia 31 sierpnia 2004 roku w sprawie trybu pracy nad projektem 
uchwały budżetowej Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego po 
przeanalizowaniu projektu uchwały budżetowej oraz opinii pozostałych komisji 
rady, zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu Powiatu Bielskiego na 2010 rok. 
(opinia stanowi załącznik nr 29 do protokołu).  
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Komisje stałe Rady Powiatu analizując na swych posiedzeniach projekt 
uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Bielskiego na 
rok 2010 nie wypracowały wniosków do rozpatrywanego materiału. Zarząd 
Powiatu na posiedzeniu w dniu 29 grudnia br. zapoznał się z opinią Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz z opiniami pozostałych 
komisji stałych.  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Bielskiego na 
rok 2010.  

Radny Jan Radkiewicz zauważył, iż budżet jest odzwierciedleniem 
ogólnej sytuacji związanej ze spadkiem dochodów, co odbija się na wszystkich 
szczeblach samorządu. Część czynników jest obiektywnych, niezależnych od 
decyzji Zarządu. Zauważalny jest wyraźny spadek dochodów w stosunku do 
2009 roku: ogółem o około 8 mln. zł, dochodów własnych o około 5 mln zł.  
Jak radny rozumie w budżecie zapisane są środki, które są realnie możliwe do 
pozyskania, a otrzymanie dodatkowych środków zewnętrznych zapewne 
wpłynie na zmianę jego obrazu? Radny zauważył także mniejsze dochody  
w dziale transport i łączność, oświata i wychowanie, internaty i bursy szkolne. 
Na zmniejszenie dochodów dot. szkół zawodowych niewątpliwie wpływ ma 
realizacja w 2009 roku zadania pn.: „Budowa kompleksu: „Moje Boisko – Orlik 
2012”. Spadek dochodów w oświacie spowodowany jest także likwidacją Bursy 
Szkolnej. Ponadto zdecydowanie mniejsze będą środki na inwestycje drogowe. 
Gdyby nie współfinansowanie dróg powiatowych przez samorządy gminne 
wydatki inwestycyjne byłyby bardzo niskie, udział gmin w tym zakresie jest 
bowiem dość znaczący. Radny zauważył, iż wydatki własne powiatu w 2009 
roku na inwestycje na drogach powiatowych na terenie Gminy Wyszki mają 
bardzo słabe odzwierciedlenie w porównaniu do innych przodujących w tym 
zakresie samorządów gminnych. Następnie radny zwrócił się z prośbą  
o wyjaśnienie zakresu prac związanych z ujętą w budżecie powiatu pozycją dot. 
inwestycji w I Liceum Ogólnokształcącym, na którą w 2010 roku przewidziano 
prawie 800 tys. zł, oraz zapytał co zostanie zrobione w ramach zaplanowanej na 
2010 rok kwoty 150 tys. zł na ul. Chmielną.  

Starosta potwierdził, iż budżet nie jest oderwany od pewnej 
rzeczywistości gospodarczej. Zgodnie z praktykowaną zasadą, Zarząd Powiatu 
nie buduje wirtualnych budżetów. Do budżetu powiatu wpisano zatem kwoty, co 
do których jest pewność pozyskania, zaś pozostałe środki finansowe zostaną 
wprowadzone do budżetu dopiero po ich uzyskaniu. Dokonane przez radnego 
porównanie wysokości dochodów wynika prawdopodobnie z porównania 
budżetu pierwotnego do jego wykonania za rok 2009. Tymczasem w trakcie 
roku wprowadzane są zmiany do budżetu. Analizując budżet należy odnosić się 
rok do roku, miesiąc do miesiąca. Porównanie np.: stycznia do grudnia wskaże 
na różnice, nie oznacza to jednak spadku dochodów czy wydatków.  
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Dzięki mądrości Rady Powiatu podjęto kilka decyzji pozwalających na 
obniżenie kosztów np.: połączenie dwóch szkół zawodowych. Jak zauważyła 
Komisja Rewizyjna kontrolując Zespół Szkół Nr 4 w Bielsku Podlaskim 
warunki w Internacie są dobre a młodzież zainteresowana zamieszkaniem 
została w Internacie zakwaterowana. Są także wolne miejsca. Podjęta decyzja 
pozwoliła więc na uniknięcie zbędnych kosztów, co wpływa na spadek 
wydatków na te zadania. Starosta zapewnił, iż w 2009 r. cała subwencja 
oświatowa, która trafiła do powiatu, została wydana na oświatę. Oszczędności,  
w miarę możliwości, przeznaczane są na różnego rodzaju remonty bieżące.  
Odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy dot. inwestycji na terenie gmin 
Starosta poinformował, iż 8 km drogi na terenie Gminy Wyszki wykonano  
w ciągu jednego roku. Realizowanie innych inwestycji uzależnione jest od 
możliwości finansowych samorządów gminnych. Ujęte do budżetu na rok 2010 
zadania na terenie Gminy Wyszki stanowią możliwości finansowe zarówno 
gminy jak i powiatu. Także pozostałe inwestycje drogowe współfinansowane 
przez powiat i gminy tworzą konsensus pomiędzy samorządami gminnymi  
a powiatem. Do wszystkich samorządów gminnych wystosowano jednakową 
propozycję dotyczącą współfinansowania inwestycji na drogach powiatowych. 
Jak radni wiedzą zdecydowana większość dróg nie spełnia żadnych kategorii 
dróg powiatowych, są to typowe ulice bądź ciągi komunikacyjne gminne np.:  
ul. Chmielna. Mimo tego, będąc właścicielem tej drogi, wystąpiono do 
Burmistrza z propozycją zamiany części drogi z Hryniewicz Dużych w kierunku 
Bielska na ul. Chmielną, na co nie uzyskało zgody. Nieefektywna okazała się 
także próba uzyskania porozumienia w kwestii współfinansowania, posiadającej 
dokumentację techniczną, ul. Chmielnej. Wobec powyższego w budżecie 
powiatu na rok 2010 zaplanowano kwotę 150 tys. zł, celem poprawienia 
nawierzchni asfaltowej wraz z ciągami komunikacyjnymi na jednej  
z ważniejszych dróg w mieście Bielsk Podlaski. Starosta podkreślił, i ż  
w dalszym ciągu widzi możliwość współpracy, w kolejnych latach,  
z Burmistrzem Miasta Bielsk Podlaski w zakresie inwestycji drogowych. Ulica 
Chmielna w Bielsku Podlaskim podobnie jak ul. Binduga w Brańsku, powinny 
być wykonane. Być można trzeba będzie ubiegać się z środki z tzw. 
„schetynówki”, bądź z programów regionalnych. 
Odnosząc się do I Liceum Ogólnokształcącego Starosta przypomniał, iż  
w związku z kosztem całej inwestycji wynoszącym około 11 mln zł budżet 
powiatu nie jest w stanie tego udźwignąć. Podkreślił, i ż osobiście nie widzi 
takiej możliwości w budżecie powiatu, by rozpocząć inwestycję z własnych 
środków. Podjęto więc decyzję o złożeniu kompleksowego wniosku 
dotyczącego dofinansowania inwestycji z Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Podlaskiego. Uzyskanie dofinansowania może 
okazać się jednak niemożliwe ze względu na preferowanie w ogłoszonym 
konkursie szkół zawodowych. Istnieje także szansa na złożenie wniosku do 
ogłoszonego przez Marszałka Województwa Podlaskiego konkursu w ramach 
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działania 3.1 Rozwój atrakcyjności turystycznej. Niestety wśród ocenianych 
stref atrakcyjności turystycznej, Bielsk Podlaski znajduje się w strefie 
nieatrakcyjnej turystycznie, co powoduje uzyskanie mniejszej liczby punktów. 
Bez pozyskania środków zewnętrznych będziemy zmuszeni podjąć decyzję o 
realizacji inwestycji krok po kroku, np.: zaczynając od termomodernizacji, 
używając częściowo środki własne, a dopiero później realizować halę sportową.  
W najbliższym czasie nie uciekniemy także od wprowadzenia do budżetu zmian 
mających na celu wparcie dla szpitala na inwestycje współfinansowane ze 
środków zewnętrznych. Szpital otrzymał dofinansowanie ok. 5-6 mln zł na blok 
operacyjny, co oznacza konieczność zabezpieczenia wkładu własnego na 
poziomie 800 tys. zł. Ponadto wśród 160 wniosków złożonych do programu 
„Infrastruktura i Środowisko” do finansowania zakwalifikowano 8 wniosków, 
wśród których złożony przez SP ZOZ w Bielsku Podlaskim wniosek uplasował 
się na 6 miejscu. Szpital otrzyma więc także, co nie zostało jeszcze oficjalnie 
potwierdzone, dofinansowanie ze środków „Infrastruktura i Środowisko” 
Ministerstwa Infrastruktury na rozbudowę SOR-u, adaptację części pomieszczeń 
na przychodnię wraz z modernizacją lądowiska. Wkład własny stanowić w tym 
przypadku będzie około 800-900 tys. zł. Niestety szpital nie będzie miał 
własnych środków finansowych. Kontrakty co najwyżej wystarczą na bieżące 
funkcjonowanie. W tej chwili szpital ma nadwykonania wynoszące około 2 mln 
700 tys. zł, które wobec zapowiedzi NFZ nie zostaną opłacone. Prawdopodobnie 
więc sprawa zostanie skierowana na drogę sądową, a jej rozstrzygnięcie nastąpi 
za około 2 – 3 lata. Bez wsparcia środkami z budżetu powiatu, nieposiadający 
wkładu własnego szpital, będzie zmuszony do rezygnacji z w/w inwestycji.  

W związku z zaplanowaniem po stronie dochodów środków ze sprzedaży 
budynku przy ul. 3 Maja, radny Kazimierz Krzemień zapytał, czy realne jest 
zrealizowanie tej pozycji w tym roku. Biorąc pod uwagę możliwość 
niesprzedania w/w nieruchomości, ewentualne trudności szpitala ze spłatą 
kredytu, którego poręczycielem jest powiat, dochody będą mniejsze.  

Wicestarosta Piotr Bożko wyjaśnił, iż organizując przetarg na sprzedaż 
jakiejkolwiek nieruchomości, nigdy nie ma pewności, że znajdzie się nabywca. 
Przetarg został ogłoszony, termin składania ofert określono na 19 luty 2010 r., 
rozstrzygnięcie nastąpi w dniu 26 lutego 2010 r. Zainteresowanie przetargiem 
wskazuje na prawdopodobieństwo pozyskania ok. 1,5 mln zł ze sprzedaży tej 
nieruchomości. Możliwości wydatkowania tych pieniędzy jest wiele, w ciągu 
roku zapewne pojawią się też kolejne potrzeby. Na stronie internetowej 
Starostwa Powiatowego widnieje informacja o możliwości przeznaczenia do 
sprzedaży budynku po byłej Bursie Szkolnej. Ponieważ koszty wyceny obiektu 
są duże i nie ma gwarancji, że tak wielki obiekt może zostać sprzedany,  
w pierwszej kolejności zdecydowano o rozpoznaniu tematu. Dużym atutem jest 
lokalizacja tego obiektu, jednak potencjalnych klientów może odstraszać jego 
kubatura i powierzchnia. Pojawienie się poważnego zainteresowania spowoduje 
opłacalność sporządzenia operatu szacunkowego, a budynek prawdopodobnie 
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zostanie przeznaczony do sprzedaży. Stanowiłoby to niewątpliwie wpływ 
środków do budżetu na rok 2010, w przedstawionym bowiem radnym materiale 
mocno hipotetyczne środki finansowe nie zostały ujęte.  

Radny Jan Radkiewicz zauważył, iż nie zamierza przeszkadzać  
w realizacji budżetu, który jest odzwierciedleniem tego co Zarząd, a właściwie 
Starosta zamierza robić. Na każdym szczeblu samorządu za wykonanie budżetu 
odpowiada organ wykonawczy: Wójt, Burmistrz, Starosta. Prognoza zadłużenia 
nie jest na razie alarmująca, jak zauważył Starosta nic szczególnego się nie 
dzieje. Pozyskane w trakcie roku środki wpłyną na bardziej pozytywny wynik 
finansowy. Radny poinformował, iż cieszy go dzisiejsza wypowiedź Starosty, 
który zauważył, iż ul. Chmielna jest jedną z ważniejszych dróg w Bielsku 
Podlaskim, a nie jak kilka sesji wstecz wypowiadał się radny Ignatiuk mówiąc, 
iż jest to droga nie mająca żadnego znaczenia w mieście. Ponadto odnosząc się 
do wypowiedzi Starosty radny zauważył, iż bez wątpienia konieczne będzie 
dofinansowanie SP ZOZ-u. Najbardziej zauważalna przez mieszkańców powiatu 
placówka dotyczy, bądź może dotyczyć, każdego z nas. 

Kolejnych uwag nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady 
Powiatu zamknął dyskusję w tym punkcie oraz poddał pod głosowanie 
rozpatrywany projekt uchwały.  

Rada Powiatu, w głosowaniu jawnym, stosunkiem głosów: 13 „za”,  
0 przeciwnych i 4 wstrzymującym się podjęła uchwałę Nr XXXII/218/09  
w przedmiotowej sprawie wraz z propozycją Zarządu Powiatu (uchwała stanowi 
załącznik nr 30 do protokołu).  
 
Ad. 11 

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  
 
Ad. 12 

Przechodząc do realizacji kolejnego punktu sprawy różne, 
Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem czy chcą zabrać głos w tym 
punkcie.  

Radny Jan Radkiewicz poprosił o wyjaśnienie kwestii związanej  
z tworzeniem orkiestry dętej. Wobec braku efektów radny zasugerował 
ewentualność szukania innej formuły orkiestry.  

Starosta wyjaśnił, iż orkiestra funkcjonuje i ma się coraz lepiej. Dyrektor 
podjął decyzję o rozstaniu się z poprzednim dyrygentem i zatrudnieniu dwóch 
nowych za kwotę w sumie niższą niż poprzednio. Jest szansa na rozwinięcie 
orkiestry, która na ostatnim spotkaniu opłatkowym, w Zespole Szkół Nr 1  
w Bielsku Podlaskim, wykonała ładny koncert kolęd. Zajęcia prowadzone są 
ramach formuły międzyszkolnej.  

Następnie Przewodniczący poinformował, iż pismem z dnia 3 grudnia 
2009 r. udzielono odpowiedzi skarżącemu Bazylemu Chomańskiemu, iż  
w pismach, które wpłynęły do tutejszego Starostwa w dniach 03, 10 i 12 
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listopada 2009 r. dotyczących działki położonej w obrębie wsi Lewki, stosownie 
do art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 
administracyjnego, wymienione w skardze zarzuty już wcześniej były 
przedmiotem wnikliwej analizy, w wyniku czego zostały uznane za bezzasadne. 
Tutejszy organ w roku 2008 dwukrotnie, tj. w pismach z dnia 25 marca  
i 25 kwietnia, szczegółowo wyjaśnił historię gruntów skarżącego. Wobec faktu, 
iż w sprawie nie zaistniały żadne nowe okoliczności, Starosta podtrzymał 
stanowisko przedstawione w poprzednich odpowiedziach na skargę. 
Jednocześnie skarżącego poinformowano, iż zgodnie z art. 236 Kpa organem 
właściwym do rozpatrzenia skargi jest Starosta Bielski, a o sposobie jej 
załatwienia poinformowana zostanie także Rada Powiatu w Bielsku Podlaskim. 
Zgodnie z dyspozycją art. 239 § 2 Kpa o sposobie załatwienia skargi 
zawiadomiono także organ wyższego stopnia, czyli w tym przypadku Wojewodę 
Podlaskiego.  

Kolejnych spraw różnych nie zgłoszono.  
 
Ad. 13 

Kończąc obrady XXXII sesji Rady Powiatu Przewodniczący Rady 
podziękował za trud pracy samorządowej w roku 2009 oraz złożył wszystkim 
obecnym noworoczne życzenia, natomiast wyznawcom prawosławia życzył 
Wesołych Świąt Bożego Narodzenia. Posiedzenie XXXII sesji Rady Powiatu  
w Bielsku Podlaskim zostało zamknięte o godzinie 1055.  

Na tym protokół zakończono.  
 
 
Protokołowała:       Przewodniczący Rady 
 
Joanna Popławska      Adam Miron Łęczycki  
 


